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З А П И С Н И К 
  са 15.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 26. септембра  2007. године 

 
 
 Сједница је  почела у 10.05 часова. Присуствовало је 38 посланика.  Одсуство су оправдали: 
Хусеин Нанић (видјети појашњење у прилогу записника), Велимир Јукић, Винко Зорић и Драго 
Калабић.                  
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министри Драган Вранкић и Средоје 
Новић, те замјеници министара Срђан Арнаут и Фуад Касумовић.  
 Сједници су присуствовали и представници ОХР-а, ОЕБС-а и Центра за промоцију цивилног 
друштва.  
 
 На почетку сједнице предсједавајући Дома Милорад Живковић захвалио се Беризу 
Белкићу на досадашнем успјешном осмомјесечном предсједавању Домом и пожелио му даљи 
успјешан рад. 
 Затим је предсједавајући у уводним напомена образложио измјене и допуне у позиву 
предложеног дневног реда. 
 У расправи о предлогу дневног реда учествовали су: Денис Бећировић, Азра 
Хаџиахметовић, Момчило Новаковић, Славко Матић, Златко Лагумџија и Мирјана Малић.  
 Денис Бећировић предложио је да се у дневни ред уврсти Информација о реализацији 
програмских циљева седам политичких партија (СНСД, СДА, СБиХ, ХДЗ, ХДЗ 1990, ПДП и НС 
Радом за бољитак) од 3. јануара 2007. године, с посебним освртом на дефинисање оперативног  
плана реализације постигнутог споразума. 

Азра Хаџиахметовић предложила је да се са дневног реда скине Информација о 
рационализацији у ДКП мрежи Босне и Херцеговине (предлагача посланика Момчила 
Новаковића), из разлога што је и Предсједништво БиХ тражило одгађање расправе о овом 
питању јер је у току израда информације која би била основ за расправу. 

Момчило Новаковић је, уз остало, рекао да пристаје на скидање ове тачке уз услов да се 
уврсти у дневни ред наредне сједнице, а не једне од наредних, како стоји у допису 
Предсједништва. 

Славко Матић предложио је разматрање и евентуално усвајање резолуције о нужности 
поновног разматрања оних питања која се директно тичу интеграцијских процеса којим тежи 
БиХ и рационализацији службених путовања свих званичника у иностранство. 

Златко Лагумџија предложио је да се у дневни ред ове или наредне сједнице уврсти 
Информација Савјета министара БиХ о реализацији закључака са 59. и 73. сједнице Дома 
претходног сазива поводом разматрања предлога закључака Комисије за људска права, 
имиграцију, избјеглице и азил о резултатима  рјешавања представке Удружења 
децертификованих полицајаца Федерације БиХ и Удружења децертификованих полицајаца 
Републике Српске  

Мирјана Малић поднијела је иницијативу, са предлогом да се усвоји у форми одлуке, да 
сви посланици издвоје најмање по 100 КМ како би се подржала кампања Асоцијације удружења 
за бригу о пацијентицама обољелим од тумора дојке у БиХ. 



 2
 Након расправе, предсједавајући је на гласање дао прво предлог Дениса Бећировића да се 
на ову сједницу уврсти изнесена тачка. 
 Предлог није усвојен. ''За'' је гласало 15, ''против'' 19, ''уздржана'' два посланика. 
 У вези са предлогом Азре Хаџиахметовић за скидање поменуте тачке, на шта је пристао 
Момчило Новаковић уз услов да се разматра на наредној сједници, предсједавајући Милорад 
Живковић констатовао је да се ова тачка скида и да ће бити уврштена у дневни ред 16. сједнице, 
са чим се сложила и Азра Хаџиахметовић.  
 У вези са предлогом Славка Матића, предсједавајући је рекао да нису испуњени услови из 
члана 148. Пословника да се Предлог резолуције уврсти на данашњу сједницу, а посланику 
Матићу сугерисао да текст Резолуције достави Служби како би ишла у процедуру. 
 Затим је предсједавајући предложио да се тачке које су предложили Денис Бећировић и 
Златко Лагумџија уврсте у дневни ред 16. сједнице, како би се добавили потребни материјали.  
 Посланици су се, без гласања, сложили са овим предлогом. 
 У вези са предлогом Мирјане Малић, предсједавајући је рекао да ће се ова иницијатива 
упутити надлежној (вјероватно Заједничкој комисији за људска права...) да је размотри и 
предложи начин поступања. 
 Бериз Белкић се сложио са изнесеном процедуром, међутим, рекао је да је индивидуална 
одлука сваког појединца да ли жели да подржи поменуту акцију и свако може извршити уплату 
на одговарајући рачун. И Момчило Новаковић се сложио са мишљењем Бериза Белкића. 
 Азра Хаџиахметовић је подсјетила да су сви парламентарци добили допис Асоцијације у 
којем је предложено, између осталог, да током мјесеца октобра посланици у јавним наступима на 
реверу носе ружичасту врпцу, која је заштитни знак ове кампање. Замолила је Колегијум да 
размотри могућност да се на наредну сједницу позову представници Асоцијације како би и на тај 
начин дали подршку поменутој кампањи.  
 Предсједавајући Живковић констатовао је да ће иницијатива Мирјане Малић бити упућена 
надлежној комисији, која ће предложити начин помоћи посланика пацијентицама обољелим од 
тумора дојке.                      
 Предсједавајући је затим констатовао да 15. сједницаи Представничког дома има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
1. Записници са 13. и 14. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу закона 

о пољопривреди, прехрани и  руралном развоју (закон у првом читању); 
4. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу закона 

о вину, ракији и другим производима од грожђа и вина (закон у првом читању); 
5. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу закона 

о заштити планова распореда интегрисаних кола (закон у другом читању); 
6. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу 

оквирног закона о средњем стручном образовању и обуци у Босни и Херцеговини (закон у 
другом читању); 

7. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Амандману  
посланика Милорада Живковића на Предлог закона о бесплатној правној помоћи у 
грађанским стварима;                          

8. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу закона 
о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи (предлагач: Комисија за спољну 
трговину и царине (закон у првом читању); 

9. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу закона 
о измјенама  Закона о царинској политици (предлагач: Комисија за спољну трговину и 
царине (закон у првом читању); 

10. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о именовању 
омбудсмена Босне и Херцеговине из српског и бошњачког народа;     
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11. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о именовању 

Менсура Шехагића за члана Комисије за концесије БиХ (предлагач:  Савјет министара 
БиХ); 

12. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о потврђивању 
именовања Љерке Марић  за директора Дирекције за економско планирање  (предлог 
Савјета министара БиХ); 

13. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу  
закључка посланика Хусеина Нанића поводом разматрања Информације Савјета 
министара БиХ о реализацији закључака Представничког дома усвојених  уз Закон о 
Буџету институција БиХ и међународних обавеза БиХ за 2007. годину; 

14. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу  
закључака  у вези са разматрањем Информације о стању и трендовима на тржишту  рада 
БиХ од јуна 2006. до јуна  2007. године посланика:  

- Дениса Бећировића, Закључак број 2. под а) и б),                             
- Азре Хаџиахметовић, 
- Јерка Иванковића Лијановића и 
- Адема Хускића; 

15. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу  
закључка посланика Шемсудина Мехмедовића поводом разматрања Информације 
Канцеларије  за разматрање жалби о предузетим  активностима с циљем превазилажења 
проблема у раду Канцеларије за разматрање жалби примјеном појединих важећих прописа 
са предлогом закључака (материјал од 24. маја и 11. јуна 2007. године); 

16. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о усвајању Закона о 
измјенама и допунама Закона о кривичном поступку по хитном поступку, у складу са 
чланом 127. Пословника (закон високог представника); 

17. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о усвајању Закона о 
измјенама и допунама Закона о Високом судском и тужилачком савјету БиХ по хитном 
поступку, у складу са чланом 127. Пословника (закон високог представника); 

18. Захтјев посланика Милорада Живковића за разматрање Предлога измјена и допуна 
Пословника Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ по скраћеном поступку, 
у складу са чланом 126. Пословника;  

19. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и другим органима 
управе БиХ (друго читање); 

20. Предлог закона о електронском правном и пословном промету (друго читање); 
21. Предлог закона о имунитету Босне и Херцеговине са мишљењем Уставноправне комисије 

– предлагач: посланик Нико Лозанчић; 
22. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о акцизама у БиХ – предлагач:  Комисија 

за спољну трговину и царине (прво читање); 
23. Предлог закона о измјенама Закона о царинској тарифи БиХ – предлагач: Савјет 

министара (прво читање); 
24. Предлог  закона о интерној ревизији у институцијама Босне и Херцеговине (прво читање); 
25. Извјештај Канцеларије за ревизију институција БиХ о извршеној ревизији у 2006. години 

сљедећих институција: 
а) Института за стандарде, метрологију и интелектуално власништво БиХ, 

            б) Министарства спољне трговине и економских односа БиХ, 
ц) Агенције за надзор над тржиштем  БиХ, 
д) Фонда за повратак БиХ, 
е) Државне агенције за истраге и заштиту (СИПА), 
ф) Института за акредитовање БиХ, 
г) Агенције за статистику БиХ, 
х) Агенције за јавне набавке БиХ, 
и)  Агенције за рад и запошљавање БиХ,   
ј)  Агенције за сигурност хране БиХ; 
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26. Предлог закључака Комисије за финансије и буџет поводом Извјештаја о извршењу 
Буџета институција БиХ и међународних обавеза БиХ за 2006. годину; 

27.  Именовање чланова у заједничке комисије оба дома ради усаглашавања идентичног 
текста: 
a) Закона о Агенцији за предшколско, основно и средње образовање, 
б)  Оквирног закона о предшколском одгоју и образовању у Босни и Херцеговини, 
ц)  Закона о радијационој и нуклеарној безбједности у Босни и Херцеговини. 

 
 
Ад. – 1. Записници са 13. и 14. сједнице Представничког дома 
  
 Није било расправе о  записницима.  
 Гласало се о оба  записника појединачно, након чега су усвојени једногласно. 
 
Ад. – 2. Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући је у уводу информисао посланике да је задужио Службу да направи 
преглед посланичких питања постављених закључно са 14. сједницом, са назнаком на која је 
питања одговорено и да су посланици добили овај преглед. Из прегледа је видљиво да су са 14. 
сједницом постављена 204 питања и да је одговорено на 109 питања, а на 95 питања још није 
одговорено. 

Затим је предсједавајући изнио мишљење да није добра пракса да неки посланици на 
сједници постављају три, па и до пет питања. Упутио је позив посланицима да на сједницама 
постављају по једно питање, при чему се потпитања морају односити на то питање, рекавши да за 
ово постоји сагласност Колегијума Дома, те да пракса постављања више питања доводи у питање 
функционисање ове институције.  
 Даље је предсједавајући Живковић рекао да су за ову сједницу одговоре добили 
посланици Денис Бећировић, Рифат Долић, Садик Ахметовић, Сефер Халиловић и Азра 
Алајбеговић.  
 
 Након уводних напомена које је дао предсједавајући на почетку ове тачке дневног реда, 
Денис Бећировић се јавио ради пословничке интервенције. Поставио је питање предсједавајућем 
и Колегијуму – како ће на почетку прве тачке дневног реда омогућити посланицима у Дому да 
ову прву тачку реализују у складу са чланом 153. и 154. Пословника Дома. Сложио се да Дом 
добије и паузу од 10 минута како би он добио одговор на ово питање.  
 Предсједавајући Живковић је рекао да је Колегијум мислио ову тачку реализовати као и 
до сада, али да зна да посланик при постављњу овог питања мисли на телевизијски пренос јер је 
то пословничка обавеза. Затим је обавијестио Дом о јучерашњем разговору на сједници 
Проширеног колегијума у вези са реализацијом Закључка дома који се односи на обезбјеђење 
телевизијског преноса сједница Дома.  
 Денис Бећировић је приговорио што у овом дијелу сједнице није присутан нико од 
чланова Савјета министара и да се практично нема коме поставити питање, поготово ако би неки 
посланик желио затражити усмени одговор. 
 Славко Јовичић је такође приговорио што сједници не присуствује нико из Савјета 
министара, нагласивши да је он и на претходним сједницама о томе говорио. Додао је да је овакав 
игнорантски однос Савјета министара неподношљив и предложио да Дом заузме став да се не 
расправља ни о једном материјалу чији је предлагач Савјет министара ако нису присутни 
сједници.   
 У овим расправама је предлагана и пауза, чему се успротивио Јозо Крижановић, 
изнијевши мишљење да се давањем паузе ништа не би ријешило, као ни одгађањем разматрања 
ове тачке на овој сједници. Није први пут да овако радимо нити први пут разговарамо о 
одговорности Савјета министара према Парламенту, али ће комотан и игнорантски однос Савјета 
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министара према Парламенту, који је очигледан, трајати све док се овај дом буде овако 
игнорантски понашао, рекао је Јозо Крижановић.  
 Предсједавајући Милорад Живковић позвао је посланике да се у расправи ограниче на  
тачку дневног реда. Затим је позвао Дом да се одреди о томе да ли ће се радити у оквиру ове 
тачке без присуства чланова Савјета министара.  
 Халид Гењац подсјетио је на одредбу члана 153. Пословника, рекавши да у тој одредби не 
стоји императивно да морају присуствовати чланови Савјета министара, те да према томе Дом не 
треба гласати о томе да ли ће се одгодити ова тачка зато што нису присутни чланови Савјета 
министара.  Предложио је да се крене са постављањем питања ако посланици то желе. Подсјетио 
је и на одредбу члана 157, по којој треба два пута годишње сазивати сједнице дијалошког типа – 
Посланици и делегати питају - Савјет министара одговара.  
 Предсједавајући је након ове расправе констатовао да ће се наставити реализација тачке 
дневног реда и без присуства чланова Савјета министара, а да ће он поново послати ургенцију 
Савјету министара, као што је урађено и послије 14. сједнице. Упознао је посланике да ће у овом 
мјесецу бити сазвана и посебна сједница о теми: Посланици питају – Савјет министара одговара.  
 Постављена су питања како слиједи:  
 
Садик Бахтић:       

Шта је ресорно министарство подузело и шта ће подузети  ради заштите интереса БиХ у 
вези са изградњом моста Пељешац-копно у Хрватској, јер је Хрватска расписала тендер и радови 
треба да започну половином октобра, на основу извјештаја медија? Тражим од ресорног 
министра и Министарства да подузму све неопходне мјере ради заштите интереса Босне и 
Херцеговине. 
 
Славко Матић:  

1. Који су критерији за именовање и смјењивање велепосланика Босне и Херцеговине у 
иноземству те темељем којих је критерија Предсједништво БиХ прије истека мандата смијенило 
Лидију Топић, велепосланицу БиХ у Бриселу, Дарију Крстичевић, велепосланицу БиХ у 
Аустрији, и велепосланика Мирослава Паламенту у Ватикану? Темељем којих су критерија 
именовани нови велепосланици у Бечу, Београду и Бриселу? 
 
Јозо Крижановић:  
 1. У задње двије-три године, у овом се Дому води активност, с мање и више успјеха, гледе 
избора текста државне химне. Ево, дошли смо у фазу оснивања повјеренства за избор химне, па 
постављам питање Министарству правде БиХ - је ли коначно формирано то државно 
повјеренство и ако јесте, када ће утврдити свој план рада и када се очекује завршетак овог посла, 
јер траје дуље од двије године?  

2. Намјерава ли Колегиј Заступничког дома коначно подузети озбиљније мјере којима би 
учинио одговорнијим Вијеће министара БиХ и друга тијела (управе, заводе и дирекције) у 
провођењу закључака и одлука које доноси овај Дом? 
 
Рифат Долић:  

1. На основу којих прописа домаћинства која се налазе у пограничном дијелу БиХ према  
Р Хрватској и која су прије рата била прикључена на електропреносни систем Р Хрватске сада 
поновно морају плаћати прикључак на електропреносну мрежу у БиХ као нови  потрошачи 
електричне енергије? 

2. Колики је износ неискориштених цертификата на јединственим рачунима грађана у 
Федерацији БиХ и какве су даљње намјере и потези Федерације БиХ у правцу да власници 
цертификата, грађани БиХ, добију још једну могућност да употријебе своје неискориштене 
цертификате, осим за откуп станова што им је данас преостало на располагању? 
 
Бранко Докић:  
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1. Зашто још увијек није и када ће бити отворен гранични прелаз за робни промет 

Градина – Јасеновац, између БиХ и Хрватске? 
2. Шта ће Савјет министара предузети да се исправи политички неосвијешћена и 

игнорантска одлука Националне и универзитетске библиотеке БиХ у Сарајеву, по којој се многим 
писцима Србима и Хрватима приписује босански као матерњи језик? 
 
Денис Бећировић:                

1. Питање предсједавајућем Вијећа министара БиХ и министру цивилних послова: Шта 
сте конкретно у посљедњих девет мјесеци урадили с циљем да БиХ, напокон, добије текст химне 
као и све друге европске земље? 

2. Питање предсједавајућем Вијећа министара БиХ:  Осјећате ли свој дио политичке, 
моралне и људске одговорности да приликом посјета страним државама не знате текст химне 
државе коју представљате и како као државни премијер оцјењујете чињеницу да један дио државе 
(ентитет Република Српска) има текст химне, а држава БиХ нема? 

3. Питање министру за људска права и избјеглице БиХ: Шта сте конкретно предузели с 
циљем ослобађања држављанина Босне и Херцеговине Илије Јуришића, који се више од четири 
мјесеца налази у затвору у Београду, и да ли сте до сада посјетили наведеног држављанина БиХ 
којем је тешко угрожено здравствено стање? 

4. Питање предсједавајућим Представничког дома, Дома народа и Вијећа министара: Тражим 
да се тачно доставе подаци о међународним посјетама у 2007. години у име и испред 
Парламентарне скупштине БиХ (Представнички дом и Дом народа) и то: руководилаца оба дома, 
чланова различитих комисија у оба дома, као и сва путовања предсједавајућег Вијећа министара 
БиХ и министара у Вијећу министара БиХ, са сљедећим подацима: 

- име и презиме и страначка припадност, 
- дестинација на коју се путовало и ефекти посјете, 
- финансијски трошкови посјете и дужина трајања посјете. 

                                                                                       
Сњежана Рајилић:  

Због чега УИО у посљедње двије године израђује, односно разматра радне верзије 
затварања испоставе ове управе у Новом Граду – Босанском Новом, када се зна да ова управа, 
односно царинарница (прије реформе) постоји најмање 30 година? Такође, она покрива и два 
гранична прелаза у Новом Граду и Костајници. 

„Обнављам посланичка питања од 29.03. и 12.04.2007. године, а односе се на 
Министарство иностраних послова и Савјет министара. 

1. Шта Савјет министара и Министарство иностраних послова планирају да предузму или 
су предузели како би иницирали рјешење граничног проблема између Републике Хрватске и 
Босне и Херцеговине у долини ријеке Уне? 

2. Шта су Савјет министара и Министарство иностраних послова предузели како би се 
предуприједило одлагање радиоактивног отпада по Трговској гори – Општина Двор на Уни, 
Република Хрватска?'' 
 
Мехмед Суљкановић:  

1. Када ће Вијеће министара БиХ обновити утврђене квоте за тарифне ознаке 0202309000 
које се односе на говеђе месо? 
 
Лазар Продановић:          

Од Савјета министара БиХ, као привременог оснивача ЈПНИО „Службени лист БиХ“, 
захтијева се да размотри и достави Комисији и Представничком дому мишљење о Извјештају о 
финансијском пословању ЈПНИО „Службени лист БиХ“ по годишњем обрачуну за период од 1. 
јануара до 31. децембра 2005. године и питањима које он обрађује, као и мишљење о 
Специјалном извјештају ревизије ове институције. 

2. Од Савјета министара БиХ тражи се да ургентно ријеши питање правног статуса 
ЈПНИО „Службени лист БиХ“ и уради Предлог закона о „Службеном листу БиХ''. 
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С обзиром да до данас Савјет министара БиХ није доставио никакву информацију, постављам 
сљедеће питање: 

Да ли је Савјет министара БиХ предузео кораке ради реализације наведена два закључка? 
Ако јесте, треба навести активности које су учињене до сада, а ако не, треба навести зашто није 
ништа учињено. 
 
 
Ремзија Кадрић:   

Из којих разлога Вијеће министара БиХ ни до данас није расправљало о Извјештају 
Дирекције о приједлогу плана за имплементацију реформе полицијских структура у БиХ? 
 Тражим писмени одговор само из разлога што не постоји могућност за усмени одговор на 
данашњој сједници због одсутности  представника Вијећа министара БиХ. 

 
Славко Јовичић:          

Питање за Савјет министара БиХ: 
На другој сједници Представничког дома тражио сам да ми све државне институције и 

агенције доставе националну структуру запослених у тим органима.  
Од Министарства иностраних послова добио сам одговор којим сам само дјелимично задовољан. 
Дакле, понављам исто питање: 
            Када ће ми све државне институције и агенције доставити одговор о националној 
структури запослених? 

Друго питање гласи: 
Шта је са свим привилегијама у Савјету министара које неоправдано користе сви, од 

секретарица, помоћника, савјетника и свих других.  
Тражим да ми доставите податке о њиховом возном парку, возачима, коришћењу мобилних 
телефона, оснивању разних комисија, трошењу новца пореских обвезника како то њима одговара 
и свему оном што Савјет министара неоправдано користи и што потцјењује овај високи дом. 

Како ћемо их обавезати да присуствују сједницама овог дома? Да ли они нас заиста толико 
потцјењују и играју се с нама? 
            И на крају посљедње питање: 

Како ћемо ми утицати на било коју реформу? Оно што господин Бећировић тражи за свој 
кантон, наравно, и ја тражим за цијели источни дио РС-а, али од кога то тражити? 
 
Мирко Околић:       

Тражим од Министарства комуникација и транспорта БиХ да достави „свјежу“, детаљну 
информацију у вези са међународним Аутопутем „Коридор 5ц“ са свих аспеката. Од посљедње 
информације прошло је доста времена и од тада немамо нових информација о тако важном 
привредном и сваком другом питању. 
 
Азра Алајбеговић:  

Питање Агенцији за сигурност хране: Шта је конкретно урађено у првих девет мјесеци 
2007. године по питању провјере и обезбјеђења „сигурности хране“ у БиХ? 
Да ли је пројекат квалитете и сигурности хране увезан с примарном здравственом заштитом 
становништва и како? 
         
Салко Соколовић:  

Специјално тужилаштво РС-а одредило је директору Регулаторног одбора за жељезнице 
БиХ притвор у јуну или јулу мјесецу 2007. године. Постављам питање Министарству 
комуникација и промета БиХ: 

1. Шта је Министарство учинило знајући напријед наведено, тј. да ли је поменута особа 
суспендована? 

2. Зашто је изостала реакција Министарства, иако се знало да је у сједишту Одбора у 
Добоју по уговору запослен већи број људи, за које се не зна шта раде, јер је Министарство 
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Вијећу министара БиХ тек доставило нови Правилник о систематизацији радних мјеста у 
Регулаторном одбору за жељезнице БиХ? 
 
 
Ад. – 3. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу 
              закона о пољопривреди, прехрани и руралном развоју (закон у првом читању) 
 
 Предсједавајући је подсјетио да у Колегијуму није постигнута сагласност о Предлогу 
закона у првом читању. 
 У оквиру ове тачке дискутовао је Златко Лагумџија. Рекао је да је данас на дневном реду 
подуга листа од 16 извјештаја о усаглашавању и да се ради о врло крупним питањима, да је о 
неким у Колегијуму постгнута сагласност, а о некима није. Затражио је да неко из Колегијума, 
као увод, каже чиме су се руководили кад су о неким питањима постигли сагласност, а о некима 
нису.  
 Предсједавајући Живковић одговорио је да посланик Лагумџија није навео члан 
Пословника који је евентуално прекршен у раду Дома. Додао је да није пракса да се коментарише 
или објашњава постизање или непостизање сагласности о неком питању, већ да се до краја 
спроведе прописана процедура. Поновио је да о Предлогу закона из ове тачке није постигнута 
сагласност и спровео гласање у другом кругу. 
 ''За'' Предлог закона гласало је 16, ''против'' 7, ''уздржана'' два посланика, при чему је из 
Републике Српске против гласало шест посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је Предлог закона о о пољопривреди, прехрани и  
руралном развоју усвојен у првом читању. 
 
Ад. – 4. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу 
              закона о вину, ракији и другим производима од грожђа и вина (закон у првом 
              читању) 
 
 Ни о предлогу овог закона није било сагласности у Колегијуму, подсјетио је 
предсједавајући, па је спровео гласање у другом кругу 
 ''За'' су гласала 22, ''против'' четири, није било гласова ''уздржан''.  
 С обзиром да су из РС-а против гласала четири посланика, предсједавајући је констатовао 
да је Предлог закона  усвојен у првом читању. 
 
 
Ад. – 5. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу 
              закона о заштити планова распореда интегрисаних кола (закон у другом читању)  
 
 Предсједавајући је подсјетио да нема сагласности о Предлогу закона из ове тачке. 
 У другом кругу гласања ''за'' је гласао 21 посланик, ''против'' 10, ''уздржана'' три посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да је из Републике Српске против Предлога закона гласало 
10 посланика, што је двије трећине из ентитета, те да Предлог закона о заштити планова 
распореда интегрисаних кола није усвојен у другом читању. 
 
Ад. – 6. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу 
              оквирног закона о средњем стручном образовању и обуци у Босни и Херцеговини 
              (закон у другом читању)  
 
 Није постигнута сагласност у Колегијуму о Предлогу закона из ове тачке. 
 У другом кругу гласања ''за'' је гласало 20, ''против'' 11, ''уздржана'' три посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је из Републике Српске против Предлога закона гласало 
11 посланика, што је више од двије трећине, те да је Предлог закона пао у другом читању. 
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 Послије гласања за ријеч се јавио Шефик Џаферовић. Уз остало, рекао је да је Дом сада 
гласао о врло важном закону из области образовања, који се најдиректније тиче европског пута 
БиХ и, што је најважније, ради се о закону који је предложио садашњи сазив Савјета министара. 
Додао је да се види различито поступање посланика оне парламентарне групације чији министри 
сједе у Савјету министара и предлажу законе.  
 Предсједавајући Живковић рекао је да ова примједба није у вези са дневним редом ни са 
гласањем. 
 Шефик Џаферовић рекао је да је ово желио јавно да каже и да ће из тога за себе извлачити 
одређене закључке. 
 
Ад. – 7. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
             Амандману посланика Милорада Живковића на Предлог закона о бесплатној 
             правној помоћи у грађанским стварима   
 
 Предсједавајући је подсјетио да је о амандману који на прошлој сједници није добио 
ентитетску већину спроведено усаглашавање у Колегијуму и да је постигнута сагласност. Затим 
је спровео гласање о овом амандману у складу са чланом 79. Пословника.  Амандман поново није 
добио ентитетску већину (''за'' је гласало 18 -  Федерација БиХ осам, Република Српска 10, 
''против'' 13,  ''уздржан'' један посланик.  
 Одмах је спроведено усаглашавање у Колегијуму и није било сагласности. У другом кругу 
гласања ''за'' амандман је гласало 15, ''против'' 15 посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да амандман није усвојен, па је на гласање дао Предлог 
закона у другом читању. 
 ''За'' Предлог закона гласала су 23 (Федерација 20, РС три), ''против'' шест, ''уздржано'' пет 
посланика. 
 Због недостатка ентитетске већине, одмах је извршено усаглашавање у Колегијуму као 
комисији.  Није било сагласности. 
 У другом кругу гласања, ''за'' Предлог закона гласала су 22, ''против'' 10, ''уздржана'' два 
посланика, при чему је из Републике Српске ''против'' гласало 10 посланика.    
 Предсједавајући је констатовао да ни овај законски предлог није усвојен у другом читању. 
 
Ад. – 8. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу  
              закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи (предлагач: Комисија за  
              спољну трговину и царине (закон у првом читању) 
              
            Није постигнута сагласност у Колегијуму о овом предлогу закона.  
 У другом кругу гласања, ''за'' су гласала 22, ''против'' осам, ''уздржана'' три посланика. Из 
Републике Српске ''против'' је гласало осам посланика, што је мање од двије трећине. 
 Предсједавајући је констатовао да је Предлог закона усвојен у првом читању. 
 
Ад. – 9. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу  
              закона о измјенама  Закона о царинској политици (предлагач: Комисија за спољну  
              трговину и царине (закон у првом читању) 
 
             Такође није било сагласности у Колегијуму. 
 У другом кругу гласања, ''за'' су гласала 23, ''против'' седам, ''уздржана'' четири посланика. 
 Како је из РС-а у другом кругу против гласало седам посланика, предсједавајући је 
констатовао да је Предлог закона усвојен у првом читању.  
 
 
Ад. – 10. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности 
                о именовању омбудсмена Босне и Херцеговине из српског и бошњачког народа 
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 Предсједавајући Милорад Живковић подсјетио је на Извјештај о усаглашавању и да је у 
Колегијуму постигнута сагласност, те предложио да се поново гласа у складу са чланом 79. 
Пословника.  
 Није било расправе.  
 Дом се прво изјаснио о именовању Витомира Поповића за омбудсмена. 
 ''За'' је гласало 12, ''против'' 20, ''уздржана'' два посланика. 
 Затим се Дом изјаснио о Емини Халиловић. 
 ''За'' је гласало девет, ''против'' 17, ''уздржано'' седам посланика. 
 Предсједавајући Живковић констатовао је да ниједан кандидат није добио подршку Дома, 
да немамо институцију омбудсмена,  те да ће бити расписан нови конкурс. 
 
Ад. – 11. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности  
                о именовању Менсура Шехагића за члана Комисије за концесије БиХ 
               (предлагач:  Савјет министара БиХ) 
 
 У Колегијуму је постигнута сагласност о предлогу за именовање Менсура Шехагића за 
члана Комисије за концесије БиХ. 
 У поновљеном гласању, ''за'' су гласала 24 (ФБиХ 15, РС девет), ''против'' девет, ''уздржан'' 
један посланик. 
 Предсједавајући је констатовао да је Менсур Шехагић именован за члана Комисије за 
концесије БиХ. 
 
Ад. – 12. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
                потврђивању именовања Љерке Марић  за директора Дирекције за економско 
                планирање  (предлог Савјета министара БиХ) 
                 
            Такође је постигнута сагласност, па је извршено гласање у складу са чланом 79. 
Пословника. 
 ''За'' је гласало 20 (Федерација 15, РС пет), ''против'' девет, ''уздржана'' три посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је Дом потрвдио Одлуку Савјета министара БиХ  о 
именовању Љерке Марић за директора Дирекције за економско планирање. 
 
 
Ад. – 13. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу 
                закључка посланика Хусеина Нанића поводом разматрања Информације Савјета  
                министара БиХ о реализацији закључака Представничког дома усвојених уз Закон 
                о  Буџету институција БиХ и међународних обавеза БиХ за 2007. годину 
 
 Након што у Колегијуму није постигнута сагласност, предсједавајући је о предлогу 
закључка  спровео гласање у другом кругу. ''За'' је гласало 25,  ''против'' седам, ''уздржана'' два 
посланика. 

Предсједавајући је констатовао да је из РС-а против гласало седам пославника, што је 
мање од двије трећине, па је, према томе, поводом разматрања Информације Савјета министара 
БиХ о реализацији закључака Представничког дома усвојених уз Закон о Буџету институција БиХ 
и међународних обавеза БиХ за 2007. годину, усвојен закључак који гласи:  
 Представнички дом БиХ задужује Савјет министара БиХ да припреми и у  
парламентарну процедуру у року од 30 дана упути предлог закона којим ће се утврдити 
критеријуми за формирање комисија и других радних тијала из надлежности Савјета 
минстра, министарстава и институција Босне и Херцеговине.  
 
Ад. – 14. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу 
                закључака у вези са разматрањем Информације о стању и трендовима на тржишту 
                рада БиХ од јуна 2006. до јуна 2007. године посланика:  

- Дениса Бећировића, Закључак број 2. под а) и б),                             
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- Азре Хаџиахметовић, 
- Јерка Иванковића Лијановића и 
- Адема Хускића 

 
Предсједавајући је подсјетио посланике на извјештаје о усаглашавању о предлозима 

закључака из ове тачке и рекао да није постигнута сагласност о предлозима закључака Дениса 
Бећировића, Азре Хаџиахметовић и Јерка  Иванковића Лијановића, а да је постигнута сагласност 
о Предлогу закључка Адема Хускића.  

 Извјешено је гласање у другом кругу о закључцима за које није постигнута сагласност. 
- Закључак Дениса Бећировића није усвојен (20 гласова ''за'', ''против'' 11, ''уздржана'' 

два – из РС-а 10 гласова ''против''). 
- Закључак Азре Хаџиахметовић такође није усвојен (23 гласа ''за'', 10 ''против'', 

''уздржан'' један – из РС-а  10 гласова ''против''). 
- Закључак Јерка Иванковића Лијановића је усвојен (19 гласова ''за'', 11 ''против'', три 

''уздржана'' – из РС-а  девет гласова ''против'', што је мање од двије трећине. 
Закључак гласи:  

 Задужује се Савјет министара Босне и Херцеговине  да обезбиједи услове у којима ће 
се стопа незапослености смањивати за 0,5% мјесечно и да о резултатима смањења 
незапослености извјештава Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ свака три 
мјесеца. 
 
 О Предлогу закључка Адема Хускића обављено је гласање у складу са чланом 79. 
Пословника. 
 ''За'' је гласало 19 (Федерација 17, РС два) ''против'' шест, ''уздржано'' девет посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Предлог закључка Адема Хускића није добио 
ентитетску већину и да поново слиједи усаглашавање у Колегијуму као комисији.  
 
Ад. – 15. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу 
                закључка посланика Шемсудина Мехмедовића поводом разматрања Информације  
                Канцеларије  за разматрање жалби о предузетим  активностима с циљем 
                превазилажења проблема у раду Канцеларије за разматрање жалби примјеном 
                појединих важећих прописа са предлогом закључака (материјал од 24. маја и 11.  
                јуна 2007. године) 
 
 Предсједавајући је рекао да је у Колегијуму постигнута сагласност о предлогу закључака 
које је поднио Шемсудин Мехмедовић, па је спровео гласање у складу са чланом 79. Пословника. 
 ''За'' су гласала 22 (Федерација 16, РС шест) ''против'' пет, ''уздржано'' седам посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да су усвојени закључци, који гласе: 
 
 1. Задужује се Комисија за финансије и буџет да поново размотри материјале од 23. маја, 
11. јула и 31. јула 2007. године које је Канцеларија за разматрање жалби доставила 
Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине и да, водећи рачуна о 
одредбама Закона о јавним набавкама Босне и Херцеговине, отклони недостатке у Мишљењу о 
Информацији Канцеларије за разматрање жалби о предузетим активностима на превазилажењу 
проблема у раду Канцеларије за разматрање жалби и плану мјера за превазилажење 
организационих проблема са предлогом закључака Комисије за финансије и буџет од 26.07.2007. 
године, уз обавезу да представнику Канцеларије за разматрање жалби омогући учешће у раду 
Комисије за финансије и буџет. 
  2. Задужује се Комисија за финансије и буџет да по окончању активности из тачке 1. 
достави Представничком дому Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине јединствено 
мишљење о свим материјалима Канцеларије за разматрање жалби од 23. маја, 11. јула и 31. јула 
2007. године, са предлогом закључака Комисије за финансије и буџет. 
 
Ад. – 16. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о усвајању Закона 



 12
                о измјенама и допунама Закона о кривичном поступку по хитном поступку, у 
                складу са чланом 127. Пословника (закон високог представника) 
  
 Послије уводних напомена предсједавајућег, у  оквиру ове тачке у расрави су учествовали: 
Златко Лагумџија, Шефик Џаферовић,  Бранко Докић, Бериз Белкић,  Садик Ахметовић, Хаџи 
Јован Митровић, Момчило Новаковић и Селим Бешлагић. 
 Замјеник министра правде Срђан Арнаут образложио је Захтјев за хитни поступак, као и 
Предлог закона. 
 Послије расправе Дом је прво усвојио Захтјев за хитни поступак – са 27 гласова ''за'' 
(Федерација 20, РС четири), четири ''против'' и три гласа ''уздржан''.  
 Затим је, са 28 гласова ''за'' (Федерација 20, РС осам), четири ''против'' и три гласа 
''уздржан'' усвојен закон из ове тачке.  
 
Ад. – 17. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о усвајању Закона  
                о измјенама и допунама Закона о Високом судском и тужилачком савјету БиХ по 
                хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника (закон високог  
                представника) 
 
            Није било расправе.  
 Са 27 гласова ''за'' (Федедрација 19, РС осам) четири ''против'' и  три  гласа ''уздржан'' – 
усвојен је Захтјев за хитни поступак.  
 Закон је усвојен са 26 гласова ''за'' (Федерација 18, РС осам), пет ''против'' и три гласа  
''уздржан''. 
 
Ад. – 18. Захтјев посланика Милорада Живковића за разматрање Предлога измјена и 
                допуна Пословника Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ по 
                скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника 
 
 У својству предлагача измјена и допуна Пословника, Милорад Живковић је поднио кратко 
образложење. 
 У расправи су учествовали: Јозо Крижановић, Бакир Изетбеговић, Шефик Џаферовић, 
Бериз Белкић,  Милорад Живковић и Екрем Ајановић. 
 У расправи су, уз остало, изнесени предлози да се формира радна група у оба дома и да се 
на тај начин приступи припреми измјена и допуна Пословника. 
 Бакир Изетбеговић је скренуо пажњу да је изнио конкретан предлог закључка – да се 
формира заједничка ад хок радна група оба дома у чијем раду би учествовала и позиција и 
опозиција, и припремила измјене и допуне Пословника, те да ће он тај предлог написати.  
 Послије расправе, предсједавајући Дома Милорад Живковић рекао је да постоји проблем 
техничке природе - да ли да се прво гласа о предлогу из расправе за формирање ад хок радне 
групе – који није достављен у писаној форми, или да се гласа о захтјеву за скраћени поступак 
који је на дневном реду. Рекао је да је Колегијум сагласан да се гласа о захтјеву за скраћени 
поступак. Затим је захтјев дао на гласање. 
 ''За'' је гласало 15, ''против'' 17, ''уздржана'' три посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да није усвојен Захтјев за разматрање Предлога измјена и 
допуна Пословника Представничког дома по скраћеном поступку, те да ће се разматрати у 
редовној процедури. Рекао је да предлагачи формирања радне групе могу доставити иницијативу 
у форми закључка о формирању ад хок комисије. 
 Након гласања изражено је негодовање  што нису узети у обзир предлози изнесени у 
расправи, па је Клуб СДА затражио паузу. 
 Послије паузе Бакир Изетбеговић је рекао да се Дом треба изјаснити о предлозима из 
расправе. 
 Предсједавајући је затим рекао да је у расправи Јозо Крижановић изнио предлог закључка 
о којем је Колегијум постигао сагласност, али да би требало и да се Дом о томе изјасни, а то је да 
у процедури разматрања измјена и допуна Пословника амандманско дјеловање неће бити 
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ограничено само на чланове Пословника садржане у Предлогу измјена и допуна, већ ће бити 
омогућено да се дјелује и на друге одредбе Пословника.  С обзиром да је Предлог измјена и 
допуна Пословника већ у процедури, омогућило би се дјеловање и на друге чланове, о чему су 
говорили посланици. Скренуо је пажњу да је посланик Џаферовић у дискусији рекао да 
Уставноправна комисија сматра да се не могу давати амандмани на било који други члан осим на 
оне који су у предлогу измјена и допуна одређеног акта, те је отворио расправу о овом питању.  
 Шефик Џаферовић је у даљој расправи рекао да је овакав предлог супротан Јединственим 
правилима за израду правних прописа у институцијама БиХ, који је и овај дом усвојио. Прави пут 
је да се састану стручни људи, детаљно анализирају Пословник и Дому поднесу цјеловит предлог 
измјена и допуна. 
 Јозо Крижановић рекао је да се процедура доношења пословника разликује од доношења и 
измјена било којег закона, због чега мисли да је то врло осјетљиво питање и да га је потребно 
детаљно обрадити. Због тога сматра да није никакав прекршај ако би се дала могућност улагања 
амандмана и на друге одредбе Пословника. 
 Послије расправе предсједавајући је на гласање дао предлог закључка Јозе Крижановића, 
који гласи: 
 „У процедури разматрања предлога измјена и допуна Пословника Представничког 
дома Парламентарне скупштине БиХ амандманско дјеловање неће бити ограничено само 
на предлог него ће бити омогућено предлагање поправки цијелог Пословника“.  
 ''За'' овај предлог закључка гласало је 19 (Федерација 15, РС четири), ''против'' девет, 
''уздржана'' три посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да предлог закључка није добио ентитетску већину, па ће 
се спровести усаглашавање.  
 Даље је предсједавајући констатовао да је Клуб СДА доставио предлог да се формира ад 
хок радна група састављена од представника позиције и опозиције из оба дома, која ће 
предложити измјене и допуне пословника Представничког дома и Дома народа Парламентарне 
скупштине БиХ. Рекао је да га је секретар Дома упозорио да је, у складу са чланом 29. 
Пословника, потребно да формирање ад хок радне групе буде тачка дневног реда, па да би то  
требало уврстити на наредну сједницу Дома. Упитао је Клуб СДА да ли желе да се сада гласа о 
предлогу закључка, који би могао да падне због претходно изнесеног упозорења, или ће га 
предложити у дневни ред наредне сједнице. 
 Бакир Изетбеговић обавијестио је да повлачи захтјев за гласање о предложеном закључку 
на овој сједници.  
 Овим је закључена ова тачка дневног реда.  
 
Ад. – 19. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и другим 
                органима управе БиХ (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Живковић је рекао да је надлежна комисија 
Предлог закона прихватила у предложеном тексту и да није било амандмана 
 Са 20 гласова ''за'' (Федерација 14, РС 13) и шест гласова ''уздржан'' усвојен је Закон у 
другом читању.  
 
Ад. – 20. Предлог закона о електронском правном и пословном промету (друго читање)  
  
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио на Извјештај надлежне комисије, да 
је Комисија прихватила исправке које је ресорно министарство доставило, те да није било 
амандмана.  
 Момчило Новаковић је затражио разјашњење одређених питања. 
 Помоћник министра Којо Копривица одговорио је на питања Момчила Новаковића.  
 Послије краће расправе Момчила Новаковића и Које Копривице, предсједавајући је 
Предлог закона дао на гласање.  
 Са 28 гласова ''за'' (Федерација 19, РС девет) и пет гласова ''уздржан'', усвојен је Закон о 
електронском правном и пословном промету. 
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Ад. – 21. Предлог закона о имунитету Босне и Херцеговине са мишљењем Уставноправне 
                комисије  – предлагач: посланик Нико Лозанчић  
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама скренуо пажњу да је Мишљење надлежне 
комисије о принципима негативно и да се на Дому расправља и одлучује о Мишљењу, те ако се 
Мишљење прихвати, Предлог закона ће пасти.  
 Нико Лозанчић је у својству предлагача закаона изнио образложење.  
 У расправи су учествовали: Шефик Џаферовић, Мирко Околић, Рифат Долић, Славко 
Јовичић, Милица Марковић, Бакир Изетбеговић, Сефер Халиловић, Нико Лозанчић, и Бериз 
Белкић.  
 Послије расправе Дом је, са 20 гласова ''за'' (Федерација 14, РС шест), осам ''против'' и два 
гласа ''уздржан'', усвојио Мишљење Уставноправне комисије о принципима Предлога закона о 
имунитету у БиХ, па је такои Предлог закона пао.  
 На предлог Бакира Изетбеговића, Дом је усвојио сљедећи закључак: 
 Задужује се Интерресорна радна група за израду измјена и допуна Изборног закона 
БиХ, Закона о сукобу интереса у институцијама власти БиХ и Закона о финансирању 
политичких партија да изради Предлог измјена и допуна Закона о имунитету БиХ, у складу 
са праксом у парламентима земаља Европске уније.       
 Закључак је усвојен са 19 гласова ''за'' (Федерација 14, РС пет), осам ''против'' и два гласа 
''уздржан''. 
 
Ад. – 22. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о акцизама у БиХ 
                – предлагач: Комисија за спољну трговину и царине (прво читање) 
                 
            Послије уводних напомена предсједавајућег, Шемсудин Мехмедовић је образложио 
Предлог закона у име Комисије. 
 У расправи је учествовала Сњежана Рајилић, која је рекла да Комисија као предлагач није 
добавила мишљење Управе за индиректно опорезивање о овом законском предлогу и да постоји 
дилема да ли мишљење треба да добави Комисија као предлагач, или Колегијум Дома, додавши 
да је и иначе комуникација са Управом за индиректно опорезивање отежана. 
 Затим је извршено гласање о Приједлогу закона у првом читању. За је гласало 20 
(Федерација 18, РС два) против седам, уздржала се два посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да Приједлог закона није добио ентитетску већину и да 
слиједи усаглашавање у Колегију као комисији. 
 
Ад. – 23. Предлог закона о измјенама Закона о царинској тарифи БиХ 
                 -  предлагач: Савјет министара (прво читање) 
 

Послије уводних напомена, Сњежана Рајилић, у својству предсједавајуће надлежне 
комисије, скренула је пажњу да се у процедури налазе два предлога закона о царинској тарифи – 
овај и предлог Комисије за спољну трговину и царине, те да се један разматра по скраћеном, а 
други по редовном поступку.  Предложила је да Дом, уколико усвоји овај законски предлог у 
првом читању, донесе закључак да се рокови за оба закона одреде у истом трајању, како би се 
хармонизовала два законска предлога.  

 У расправи су учествовали: Садик Бахтић, Азра Хаџиахметовић,  и Јозо Крижановић.  
Послије расправе, Дом је, са 19 гласова ''за'' (Федедрација 12, РС седам) четири ''против'' и 

шест гласова ''уздржан'', усвојио Предлог закона о измјенама Закона о царинској тарифи у првом 
читању. 
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 У вези са предлогом Сњежане Рајилић, предсједавајући је рекао да мисли да није 
потребно да Дом доноси закључак о роковима за амандмане јер о томе може одлучити Колегијум. 
Скренуо је пажњу да је Дом усвојио захтјев Савјета министара за разматрање Предлога закона по 
скраћеном поступку, али да се ипак Комисији даје могућност да Колегијуму поднесе захтјев за 
продужење рока за амандманску фазу. Овим је предсједавајући закључио ову тачку дневног реда.  

 
 
 
 
 
Ад. – 24. Предлог  закона о интерној ревизији у институцијама Босне и Херцеговине 

          (прво читање)  
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене.  

Није било расправе. 
Предлог овог закона усвојен је у првом читању са 24 гласа ''за'' (Федерација 15, РС девет), 

а четири посланика су се уздржала од гласања. 
 

Ад. – 25. Извјештај Канцеларије за ревизију институција БиХ о извршеној ревизији у 2006. 
                години сљедећих институција: 

а) Института за стандарде, метрологију и интелектуално власништво БиХ, 
            б) Министарства спољне трговине и економских односа БиХ, 

ц) Агенције за надзор над тржиштем  БиХ, 
д) Фонда за повратак БиХ, 
е) Државне агенције за истраге и заштиту (СИПА), 
ф) Института за акредитовање БиХ, 
г) Агенције за статистику БиХ, 
х) Агенције за јавне набавке БиХ, 
и)  Агенције за рад и запошљавање БиХ,   
ј)  Агенције за сигурност хране БиХ 

 
У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио на комисијске извјештаје о 

извјештајима Канцеларије за ревизију, у којима су садржани одређени закључци и препоруке. 
Кратко образложење поднио је предсједавајући надлежне комисије Садик Бахтић.  
Предсједавајући Дома је затим дао на гласање предлог о начину гласања о извјештајима. 
Са 22 гласа ''за'' (Федерација 13, РС девет) једним ''против'' и шест гласова ''уздржан'', 

усвојен је предлог да се о извјештајима гласа у пакету. 
Са 22 гласа ''за'' (Федерација 13, РС девет), једним ''против'' и пет гласова ''уздржан'', 

усвојени су извјештаји о ревизији институција из ове тачке, са извјештајима Комисије за 
финансије и буџет.  

 
Ад. – 26. Предлог закључака Комисије за финансије и буџет поводом Извјештаја о 
                извршењу Буџета институција БиХ и међународних обавеза БиХ за 2006. годину 
 
 Послије уводних напомена, Дом је, са 23 гласа ''за'' (Федерација 14, РС девет) и шест 
гласова ''уздржан'', на предлог Комисије за финансије и буџет, усвојио сљедећи закључак: 
 Задужује се Комисија за финансије и буџет да у што краћем року одржи састанак са 
представницима Савјета министара БиХ и Министарства финансија и трезора БиХ како би 
се размотриле могућности распоређивања оствареног акумулираног вишка прихода,1 

 
1 Предлози закључака са 12. сједнице Комисије 
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исказаног у Извјештају о извршењу Буџета институција БиХ за 2006. годину и утврдили 
конкретни предлози рјешења. 

О конкретним предлозима Комисија ће Дому поднијети информацију.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Ад. – 27. Именовање чланова у заједничке комисије оба дома ради усаглашавања  
                идентичног текста: 

а) Закона о Агенцији за предшколско, основно и средње образовање, 
б) Оквирног закона о предшколском васпитању и образовању у Босни и Херцеговини и 
ц) Закона о радијационој и нуклеарној безбједности у Босни и Херцеговини. 

 
 У заједничке комисије оба дома из Представничког дома именовани су:  
 - За законе под а) и б) Халид Гењац, Драго Калабић и Мартин Рагуж;  
 - за Закон под  ц) Лазар Продановић, Славко Матић и Екрем Ајановић.  
  
 Овим је реализован дневни ред. 
  

Сједница је завршена у 16.40  часова. 
Саставни дио Записника је транскрипт 15. сједнице. 

 
 
 
               СЕКРЕТАР                           ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                              ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                               др Милорад Живковић 

 
     
 
 
НАКНАДНО ПОЈАШЊЕЊЕ ИНДОК СЕКТОРА СЕКРЕТАРИЈАТА ПСБИХ 
 
 Увидом у документацију утврђено је да је посланик Хусеин Нанић присуствовао 15. 
сједници Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, одржаној 
26.9.2007. У уводу записника стоји да наведени посланик није био присутан. Сједници није 
присуствовао Адем Хускић, што у Записнику није наведено. 
 
   * * * * * * * * *    
 
 Напомињемо да Уредништво wеb презентације Парламентарне скупштине БиХ усвојене 
записнике са сједница презентира у изворном облику, без икаквих интервенција. Извињавамо се 
онима који усљед тога трпе неугодности било које врсте.       


